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تأكید غریب آبادی
بر پیگیری حقوقی اظهارات ترامپ

معاون وزیر امور خارجه در واکنش به تهدیدات و اظهارات خلاف حقوق بین الملل 
رئیس جمهور آمریکا بیان کرد که با هدف پیگیری های حقوقی یک نامه اعتراضی به 

عنوان سند شورای امنیت سازمان ملل به ثبت می رسد.
کاظــم غریب آبــادی، معاون حقوقــی و بین المللــی وزارت امور خارجــه در واکنش به 
تهدیدات رئیس جمهور آمریکا علیه ایران در حساب رسمی خود در برنامه ایکس نوشت: حضور 
گسترده مردم شریف و بزرگ ایران در راهپیمایی بزرگداشت چهل و ششمین سالگرد پیروزی 

انقلاب اسلامی، پاسخ محکمی به تهدیدات اخیر رئیس جمهور آمریکا بود.
وی تصریح کرد: ایران به طور قاطع از امنیت و منافع ملی خود حفاظت خواهد کرد. 

به گزارش تسنیم، غریب آبادی همچنین نوشت: با هدف پیگیری های حقوقی نیز اظهارات 
خلاف حقوق بین الملل و منشور ملل متحد رئیس جمهور آمریکا طی یک نامه اعتراضی به عنوان 

سند شورای امنیت سازمان ملل به ثبت می رسد.
عضو هیئت رئیسه مجلس:

طرح استیضاح »همتی« با ۸۹ امضا 
به كمیسیون اقتصادی مجلس ارجاع شد

عضو هیئت رئیســه مجلس شورای اسلامی اعلام کرد: طرح استیضاح وزیر امور 
اقتصادی و دارایی با ۸۹ امضا به کمیسیون اقتصادی مجلس ارجاع شد.

احمد نادری، عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی در صفحه شخصی خود در شبکه 
اجتماعی ایکس اعلام کرد: »استیضاح عبدالناصر همتی، وزیر امور اقتصادی و دارایی با ۸۹ امضا 

به کمیسیون اقتصادی مجلس ارجاع شد.«
به گزارش مهر، همچنین حجت الاسلام علیرضا سلیمی، یکی دیگر از اعضای هیئت رئیسه 
مجلس شــورای اســلامی در این زمینه، گفت: »با ارجاع تقاضای اســتیضاح وزیر اقتصاد به 
کمیسیون ذی ربط، فرآیند استیضاح ایشان کلید خورد. بر اساس آئین نامه اگر در مدت ده روز 
اســتیضاح کنندگان محترم قانع نشــوند، استیضاح در صحن اعلام وصول و جلسه استیضاح تا 

هفت روز تشکیل می شود.«

نخست وزیر ارمنستان 
سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی ایران را تبریک گفت

نخست وزیر ارمنستان در پیام هایی جداگانه به رهبر معظم انقلاب و رئیس جمهور 
ایران سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی را تبریک گفت و بر توسعه و تقویت همکاری های 

دوجانبه تهران-ایروان در تمامی حوزه ها تاکید کرد.
»نیکول پاشینیان« نخست وزیر ارمنستان، روز سه شنبه 23 بهمن در پیام های جداگانه ای 
به رهبر معظم انقلاب و رئیس جمهور ایران چهل وششــمین سالروز پیروزی انقلاب اسلامی را 

تبریک گفت.
پایگاه خبری »نیوز آرمنیا« با انتشار این مطلب گزارش داد که در پیام پاشینیان خطاب به 
حضرت آیت الله »سید علی خامنه ای« رهبر معظم انقلاب آمده است که دولت ارمنستان توسعه 
 مداوم روابط میان تهران و ایروان در تمامی حوزه های مورد علاقه دوجانبه و چندجانبه را در اولویت 

قرار داده است.
پاشــینیان همچنین گفت که با حمایت و پشــتیبانی فعالانه رهبر معظم انقلاب، این دو 
کشور همکاری در تمامی مسیرها را ادامه داده و برنامه های راهبردی جدیدی با هدف توسعه 
همکاری ترسیم خواهند کرد که هدف آن گسترش همکاری ها، تقویت دوستی بین دو کشور 

و ثبات و توسعه طبیعی منطقه است.
طبق گزارش نیوز آرمنیا، در پیام نخست   وزیر این کشور به »مسعود پزشکیان« رئیس جمهور 
ایران نیز آمده است که دوستی میان این 2 کشور مبتنی بر اعتماد، صداقت و احترام دوجانبه 
و گفتمان سازنده است که مبنای محکم تقویت و توسعه بیشتری همکاری های طرفین است.

به گزارش ایسنا، پاشینیان همچنین از دیدارها و گفت وگوهای ثمربخش خود با رئیس جمهور 
ایران درباره روابط دوجانبه طرفین و تحولات منطقه به خوبی یاد کرد.

او ابراز اطمینان کرد که آن ها با همکاری یکدیگر، قادر خواهند بود همکاری دوستانه میان 
دو کشور را به سطح کیفی جدید و به نفع مردم دوست ارمنستان و ایران ارتقا دهند.

تأكید مقام وزارت خارجه هند
 بر تعهد دهلی نو به پروژه بندر چابهار

یک نشریه هندی به نقل از مقامات وزارت امور خارجه این کشور گزارش داد که 
در آستانه سفر نخســت وزیر هند به واشنگتن، دهلی نو بر تعهد خود به پروژه بندر 

چابهار به رغم فشارهای دولت آمریکا بر ایران تاکید کرده است.
در شــرایطی که »نارندرا مودی« نخســت وزیر هند قرار است در هفته جاری به واشنگتن 
ســفر و با »دونالد ترامپ« رئیس جمهور آمریکا دیــدار کند، دولت هند بر تعهد خود به پروژه 
بندر چابهار در ایران تاکید کرده اســت. این امر در بحبوحه فشــار مجدد از سوی دولت ترامپ 
بر ایران صورت گرفته اســت که در حال بررســی لغو معافیت تحریمی است که به هند امکان 

توسعه این بندر را می دهد.
روزنامه تایمز هند در آســتانه سفر نارندرا مؤدی به آمریکا که قرار است از روز چهارشنبه 
۱2 فوریه انجام شــود به نقل از مقامات وزارت امورخارجه هند گزارش داد که دولت هند روز 
دوشــنبه از پروژه بندر چابهار در ایران حمایت و تاکید کرد که این بندر یک مســیر جایگزین 
بســیار مورد نیاز برای افغانستان، برای بازســازی آن و ایجاد پیوندهای تجاری بهتر با آسیای 

مرکزی فراهم کرده است.
این موضع گیری پس از آن انجام گرفت که دولت ترامپ تهدید کرده است که معافیت های 

تحریمی را که به دهلی نو امکان توسعه بندر استراتژیک چابهار را می دهد، لغو خواهد کرد.
رئیس جمهور آمریکا در روزهای آغازین فعالیت خود در کاخ ســفید یادداشــتی را درباره 
تهران امضا کرد و از وزیر امورخارجه خود خواســت تا تحریم هایی را که شــامل هر درجه ای از 
تسهیلات اقتصادی یا مالی، از جمله موارد مربوط به بندر چابهار است، اصلاح کند یا تغییر دهد.
»به گزارش ایسنا، جیدیپ مزومدار« دبیر وزارت امورخارجه هند روز دوشنبه، همزمان با 
ســالگرد پیروزی انقلاب اسلامی ایران گفت که اتصال منطقه ای ستون مهمی در روابط هند و 
ایران بوده اســت. توسعه بندر چابهار در جنوب شرقی ایران نشان دهنده چشم انداز مشترک ما 

برای اتصال در راستای منافع متقابل است.

شهادت مأمور نیروی انتظامی در شوشتر
فرمانــده انتظامــی شهرســتان گتوند گفت: مامــور مدافع نظــم و امنیت 
 اســتواردوم »بهرام پنجه ورزیدن« پس از ۲۹ روز جراحت، به درجه رفیع شهادت 

نائل آمد.
به گزارش خبرگزاری دانشجو، سرهنگ نصیر ابدالی فرد اظهار داشت: ساعت 3 بامداد دوشنبه 
2۴ دی ماه واحد گشت انتظامی کلانتری ۱۱ که برای بررسی و امداد خواهی یک شهروند اعزام 
شده بود، هدف تیراندازی افراد ناشناس قرار گرفت که در این ارتباط سه نفر عوامل گشت پلیس 

مجروح و به بیمارستان منتقل شدند.
وی افزود: اســتواردوم بهرام پنجه ورزیدن یکی از مجروحان این حمله ناجوانمردانه پس از 
2۹ روز بستری در بیمارستان علی رغم تلاش پزشکان به دلیل شدت جراحات وارده به درجه 

رفیع شهادت نائل آمد.

ركورد كاهش مصرف آب 
در فولاد مباركه 

اصفهان- خبرنگارکیهان:
 مدیر انرژی و سیالات فولاد مبارکه گفت: مصرف ۲.۵ لیتر آب به ازای هر کیلو فولاد

 در فولاد مبارکه یک رکورد در دنیا به شمار می آید.
سید امیر طباطبائیان افزود: فولاد مبارکه چندین حامل انرژی دارد که عمده ترین آن گاز 
 طبیعی اســت. ۶۵ درصد از انرژی ما از گاز طبیعی و 3۵ درصد از انرژی الکتریســیته تأمین

 می شود. 
وي اضافه کرد: نیروگاه سیکل ترکیبی شهید کاظمی سال گذشته افتتاح و امسال، بهره برداری 
عملی از آن شروع شد؛ ولی در حال حاضر، به دلیل محدودیت در مصرف گاز کاملًا متوقف شده 
است، هرچند این نیروگاه از راندمان بالایی برخوردار است و از سایر نیروگاه ها مصرف کمتری 
دارد. این اتفاق اصلًا برای شرکت و برای کل کشور اتفاق خوبی نیست؛ چون ما با سرمایه گذاری 
سنگین، نیروگاهی با راندمان بالا احداث کرده ایم؛ ولی به دلیل نبود سوخت در کشور نمی توانیم 
از ظرفیت ایجادشده استفاده کنیم. امیدواریم با سیاست گذاری های درست تر از سوی مسئولان 

کشور، بتوانیم از تمام ظرفیت هایمان استفاده بهینه کنیم.
وي در عین حال گفت: به طورکلی می توان گفت به دلیل محدودیت های گاز و برق نزدیک 
به ۴,۰۰۰ میلیارد تومان خســارت به شــرکت وارد شــده و احتمالاً این میزان تا پایان دی ماه 

امسال ۶۵۰۰ میلیارد تومان باشد.
طباطباییان یادآورشــد: انرژی برای فولاد مبارکه تقریباً به قیمت جهانی تمام می شــود و 

انرژی مصرفی ما انرژی ارزانی نیست. 

رئیس  مجلس شورای اسلامی مصوبه دولت 
درباره »یارانه گازوئیل« را مغایر قانون اعلام كرد

رئیس مجلس شــورای اسلامی در نامه ای 
به رئیس جمهور، ایراداتی را نسبت به مصوبه 
هیئت وزیران درباره تغییر مبنای محاســبه 
کاهش یارانه گازوئیل در معادن عمده و صنایع 

بالادستی مطرح کرد.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی 
در نامه ای به مسعود پزشکیان رئیس جمهور، ایراداتی 
را نسبت به مصوبه هیئت وزیران درباره تغییر مبنای 
محاســبه کاهش یارانه گازوئیل در معادن عمده و 

صنایع بالادستی مطرح کرد.
به گزارش مهر، متن این نامه به شرح زیر است:

»جناب آقای دکتر پزشکیان
رئیس محترم جمهوری اسلامی ایران

بازگشت به رونوشت تصویب نامه هیئت محترم 

وزیران بــه شــماره ۱3۴2۰۰/ ت ۶33۰۹ ه مورخ 
۱۴۰3/۹/۴موضــوع »آئین نامه اجرائــی بند )پ( 
ماده ۱۴ قانون برنامه پنج ســاله هفتم پیشــرفت 
جمهوری اسلامی ایران«، متعاقب بررسی ها و اعلام 
نظــر مقدماتی »هیئت بررســی و تطبیق مصوبات 
دولت با قوانین« و مســتندات به صدر ماده واحده و 
تبصره ۴ الحاقی به »قانون نحوه اجرا اصول هشــتاد 
و پنجم )۸۵(و ۱3۸ قانون اساسی جمهوری اسلامی 
و اصلاحات بعدی« و ماده ۱۰ آئین نامه اجرائی آن، 
مراتب متضمن برای اعلام نظر قطعی جهت اقدام لازم 
در مهلت مقرر قانونی و اعلام نتیجه به اینجانب ابلاغ 
می گردد. بدیهی است پس از انقضای یک هفته مهلت 
مقرر در قانون، آن بخش از مصوبه که مورد ایراد قرار 

گرفته است، ملغی الاثر خواهد بود.

»از آنجایی که در بند )پ( ماده ۱۴ برنامه پنج 
ساله هفتم پیشرفت جمهوری اسلامی ایران مبنای 
محاسبه کاهش یارانه نفت گاز )گازوئیل( در معادن 
عمده کشــور و صنایع بالادستی نفت و گاز کشور، 
ســال پایه ۱۴۰2 تعیین شده است؛ علی هذا صدر و 
ذیل ماده 2 مصوبه که مبنای محاســبه را به قیمت 
خرید از پالایشــگاه تغییر داده است، از حیث تغییر 
مبنای محاســبه، مغایر با قانون اســت و نیز تکرار 
عبــارت »قیمت خرید از پالایشــگاه ها« مندرج در 
ماده ۴ مصوبه مبنی بر این ایراد، مغایر قانون است.«
گفتنی اســت، در بند پ ماده ۱۴ قانون برنامه 
هفتم توسعه آمده است: »دولت مکلف است از طریق 
شرکت های تابعه ذی ربط وزارت نفت نسبت به کاهش 
یارانه نفت گاز )گازوئیل( در معادن عمده کشــور و 

صنایع بالادســتی نفت و گاز کشور، اقدام نماید به 
نحــوی که یارانه تخصیص یافتــه در هر دو مرحله 
تولید و فروش، نســبت به سال پایه ۱۴۰2 در سال 
آغــاز اجرای برنامه ده درصد )۱۰درصد( و تا انتهای 
برنامه حداقل به پنجاه درصد )۵۰ درصد( کاهش یابد.
آئین نامه اجرائــی این حکم با تعیین مصادیق 
معادن عمده و صنایع بالادســتی نفت و گاز کشور، 
ظرف ســه ماه از لازم الاجرا شدن این قانون، توسط 
سازمان با همکاری وزارتخانه های نفت، صنعت، معدن 
و تجارت و امور اقتصادی و دارایی تهیه می شود و به 

تصویب هیئت وزیران می رسد.
تبصره- معادن عمده عبارت اســت از معادنی 
که مصرف نفت گاز آنهــا بیش از پنج میلیون لیتر 

در سال است.«

ابوشریف: محور مقاومت،  مهم ترین پیامد انقلاب اسلامی ایران است

قنادباشی: در شرایط فعلی مذاكره با آمریکا به نفع كشور نیست و مشکلی را حل نمی كند

عارف در همایش سالانه وزارت اطلاعات:

مهم ترین راهبردمان توسعه سیستم های دفاع سایبری است

نماینده جنبش جهاد اسلامی فلسطین در 
تهران ضمن اشاره به این که اردوگاه جنین به 
سمبل مقاومت در کرانه باختری تبدیل شده 
اســت، ابراز داشت که از مهم ترین پیامدهای 
پروژه انقلاب اسلامی ایران محور مقاومت است.
»ناصــر ابوشــریف« نماینــده جنبــش جهاد 
اسلامی فلسطین در تهران طی سخنانی در سلسله 
نشســت های تخصصی »گفتمان مقاومت و تربیت« 
در دانشــگاه تربیت دبیر شهید رجایی اظهار داشت: 
همان طور که در قرآن کریم نیز اشاره شده با مشرکین 
بجنگیــد و با آن ها مقابله کنید، در این جنگ ما نیز 
باید با یکدیگر یک صف واحد در برابر دشمنان و کفار 
باشــیم، با یکدیگر درگیر نشده و از هم جدا نشویم، 
هر نوع درگیــری و اختلاف داخلی پایانش برای ما 

شکست خواهد بود. 
وی افزود: انقلاب اســلامی ایران یک دستاورد 
بزرگی را ایجاد کرد و توانســت یک پروژه بزرگ را 
ارائه دهد، این پروژه چنین نبود که از قم یا نجف یا 
هر جای دیگر باشد بلکه در ایران، اسلام وارد صحنه 
شد و زندگی مردم را هدایت کرد؛ به این صورت بود 
که مسلمانان یک پروژه واحد را ارائه دادند و شخصی 
ایــن پروژه را هدایت کرد که از نظر دینی یک عالم 
بوده و همزمان یک دید واقع گرایانه نسبت به مسائل 

زندگی و حیات دارد. 
نماینده جنبش جهاد اسلامی فلسطین در تهران 
خاطرنشــان کرد: از مهم ترین تجلی ها و پیامدهای 
پروژه انقلاب اسلامی ایران، محور مقاومت است البته 

این با تلاش و سختی زیادی به دست آمده است. 
ابوشریف در ادامه با بیان این که »نظریه اسلامی 
در برابر نظریه های نوین از جمله لیبرالیســم، بسیار 
برتر و پیشرفته تر است«، گفت: در نظریه های نوین 
اصلی به عنوان فردگرایی ارائه شــده در حالی که در 
نظریه های اسلامی ضمن این که حقوق فرد باید به او 
تعلق گیرد، فرد باید در چارچوب یک اجتماع فعالیت 

کند، به خاطر همین اگر می خواهیم با پروژه های دیگر 
مقابله کنیم  باید پروژه ای ارائه دهیم که برای مردم 

صلاح دنیوی و اخروی را به ارمغان آورد.
 ایمان و صبر از مؤلفه های اصلی

قدرت جوانان غزه است
وی همچنین در بخش دیگری از ســخنانش با 
تاکید بر این که »ایمــان و صبر از مؤلفه های اصلی 
قدرت جوانان غزه است«، اظهار داشت: از سال 2۰۱3 
یعنی ۱۰ سال قبل از شروع جنگ غزه، هیچ سلاحی 
وارد غزه نشــد اما علی رغم محاصره کشنده در غزه 
دیدیم که غزه ایســتاد و مقاومت کرد؛ مساحت غزه 
3۶۰ کیلومتر مربع است یعنی نصف شهر تهران با این 
حال ۱۰۰ هزارتن مواد منفجره در جنگ اخیر علیه 
نوار غزه مورد اســتفاده قرار گرفت که تقریبا معادل 

۱۰ بمب اتمی در هیروشیما بود.
نماینده جنبش جهاد اســلامی فلسطین ادامه 
داد: اســرائیلی ها از هیچ تلاشی برای نابودی غزه و 
ســاکنین فروگذار نکردند، تمام مؤلفه های زندگی 
را از بین بردند، در غزه جنگ نظامی نداشتیم، بلکه 
نسل کشی بود. انواع جنایت های ضدبشری را انجام 
دادند به گونه ای که حتی سازمان های بین المللی به 
این مسئله اشاره و اعتراف کرده اند. اما به رغم تمام 
این جنایات شاهد پایبندی افسانه ای از سوی مقاومت 

بودیم که تا آخرین لحظه ادامه یافت. 
ابوشــریف یادآور شــد: همزمان با این تحولات 
در شــمال غزه شاهد یک حماســه بزرگ تر بودیم، 
اســرائیلی ها طرحــی را به نام طــرح ژنرال ها برای 
ایــن منطقه ارائه کردند که شــامل نابودی و از بین 
بردن هر چیزی در شمال غزه بود اما علی رغم تمام 
جنایت هایی که مرتکب شدند این رژیم در ۶۰ روز،  
۱۹ افســر  و ژنرال خود را از دست داد در حالی که 

فلسطین ایستاد و مقاومت کرد.
وی همچنیــن گفت: مقاومت مؤلفه های خاص 
خود را دارد، ایمان، اســلام،  قرآن و پایداری و صبر 

مــردم غزه از ویژگی های مردم و جوانان این منطقه 
است و این ها مولفه هایی است که باعث پیروزی ما شد. 

نوار غزه فقط با اسرائیل مقابله نکرد
 بلکه با تمام جهان مقابله کرد

نماینده جنبش جهاد اســلامی فلســطین در 
تهران با تاکید بر این که »نوار غزه فقط با اســرائیل 
مقابلــه نکرد بلکه با تمام جهان مقابله کرد«، اظهار 
داشــت: آمریکا و غرب ایستادند و با هر نوع سلاح و 
در هر سطحی اعم از دیپلماتیک، قضائی و دادگاه ها 
از رژیم صهیونیستی حمایت کردند به همین دلیل 
ما فقط در برابــر این رژیم قرار نداشــتیم در برابر 
تمــام دنیا جنگیدیم. این را فقط ما نمی گوییم خود 
ژنرال های اسرائیلی می گویند اگر تنها بودند و بقیه 
کشورها به کمک آن ها نمی آمدند باید در تل آویو با 
حماس، حزب الله و مقاومت فلسطین می جنگیدند. 
مردم غزه در برابر غرب و آمریکا ایستادند، آمریکایی 
 که به تنهائی فقط بودجه دفاعی اش یک تریلیون دلار 

است.
وی ادامه داد: اکنون نوار غزه ویران شــده انواع 
قتل،  ویرانی و نابودی را به شــکل برنامه ریزی شده 
صهیونیست ها انجام دادند،  اردوگاه جنین فقط نیم 
کیلومتر مربع است یعنی فقط اندازه همین دانشگاهی 
که ما در آن حضور داریم، اما سال هاست در برابر رژیم 
صهیونیســتی مقاومت می کند و هرگز تسلیم شده 
است، در ســال 2۰۰2 جنین در معرض نسل کشی 
واقعی قرار گرفت ولی دوباره خودش را بازسازی کرد 
و واقعا اکنون به ســمبل مقاومت در کرانه باختری 

تبدیل شده است. 
ابوشریف همچنین اظهار داشت: جوانانی که در 
جنین جنگیدند، فارغ التحصیل دانشکده های جنگی 
نبودند، تمام این ها فارغ التحصیل مســاجد بودند اما 
ایمان و اعتقاد واقعی به اســلام داشــتند، در سال 
2۰2۱صهیونیست ها هزار کماندو ویژه را وارد اردوگاه 
کردند، ۴۸ ساعت در جنین جنگیدند اما نتوانستند 

 حتــی یک هدف را محقق کنند، جالب اینجاســت
برای تربیت هرکدام از افسران و کماندوهای حدودا 
۱2۴ میلیون دلار هزینه کردند اما همین افسران زبده 

نتوانستند در برابر آن ها کاری کنند.
نماینده جنبش جهاد اسلامی فلسطین در تهران 
همچنین گفت: مردم فلسطین مثل بقیه ملت های 
دنیا هســتند، دوست دارند مانند سایر مردم زندگی 
کنند،  مشکل اینجاست حق فلسطینی ها را به آن ها 
نمی دهند، این حق فقط در قطعنامه های ســازمان 
ملل است اما این حق را به ما نمی دهند سال هاست 
در اشــغال هستیم. براســاس ایــن قطعنامه های 
ســازمان ملل، جهــان باید به ما کمــک و حمایت 
کنــد. برعکس به جــای این که به مــا حق دهد، 
 به اســرائیلی ها حق داده اســت و ما تحت آپارتاید 

هستیم.
ترامپ مانند یک فیل روی حقوق بشر و عدالت 

پا گذاشته است
وی یادآور شد: نمونه اش ترامپ است که مانند 
یک فیل روی حقوق بشر و عدالت پا گذاشته است، 
البته بایدن هم همین طور بود، اما علنی اعلام نمی کرد 
ترامپ به طور علنی اعلام می کند راه فاشیســتی و 

نازیستی خودش را ادامه می دهد. 
به گزارش ایســنا،  ابوشــریف با تاکید بر این که 
براساس قطعنامه های بین المللی حق دفاع مخصوص 
فلسطینیان است،  گفت: جنگ غزه جنگ دردناکی 
بود، مناطق بسیاری ویران شد، افراد زیادی به شهادت 
رسیدند و اسرائیل انواع جنایات ضد بشری را انجام 
داد اما شاهد مقاومت افسانه ای بودیم به همین دلیل 
نتوانست اهداف خود را محقق کند، با وجود این که 
غربی ها حمایت کردنــد. البته مقاومت در برخی از 
جوانب ضعیف شد این کاملا طبیعی است در مقابل 
در برخی از جنبه ها نیز رشــد کــرد و همین ایجاد 
وحدت و هماهنگی میان بخش های محور مقاومت 

از برکات طوفان الاقصی بود.

بین الملل گفت: تجارب تاریخی  کارشناس مسائل 
نشان می دهد که در شرایط فعلی مذاکره با آمریکا به 
 نفع کشور نیســت و نمی تواند مشــکلات کشور را

 حل کند.
جعفر قنادباشی در گفت و گو با ایرنا در ارتباط با بیانات رهبر 
انقلاب در مورد بی نتیجه بودن مذاکره با آمریکا بیان داشــت: 
مقام معظــم رهبری در مورد مذاکره فرمودند که گفت و گو با 
آمریکا باید مبتنی بر عقل و آگاهی باشد و ده ها دلیل مبنی بر 
درستی سخن رهبر انقلاب در این زمینه وجود دارد؛ اول اینکه 
شخص ترامپ را همه می شناسند، وی فردی معامله گر است 
که قابلیت مذاکره ندارد و ایران هم بیشــتر از دیگر کشورها ، 

ترامپ را تجربه کرده است.

ترامپ غیرقابل پیش بینی است 
که ناهنجاری های زیادی دارد

این کارشناس مسائل بین الملل با اشاره به بدعهدی ترامپ 
در مسئله برجام بیان داشت: درمورد ترامپ تجربه نشان داده 
که وی قابل اعتماد نیســت و عملًا به عنوان شخصی غیرقابل 
پیش بینی است که ناهنجاری های زیادی دارد و افزون طلبی 

وی هم مشهود است.
قنادباشی سیاســت چماق و هویج ترامپ در قبال ایران 
را رفتاری متناقض و غیرقابل قبول برای جمهوری اســلامی 
عنوان کــرد و گفت: آقــای ترامپ ابتدا فشــار حداکثری و 
تحریم های جدیــد را امضا می کند و بعدا خواســتار مذاکره 
بــا ایران اســت این رفتار مثل این اســت که روی شــقیقه 

فردی اســلحه بگذاریــم و از او بخواهیم با مــا مذاکره کند. 
وی افــزود: با اعلام آمادگی مذاکره از ســوی ترامپ باید 
بدانیم که وی چه چیزی در سر دارد و چه نتیجه ای می خواهد 
از مذاکره بگیرد. آن طور که معلوم است وی به دنبال نابودی 
صنعت هســته ای و موشکی ایران اســت و می خواهد حضور 
منطقه ای ایران پایان یابد بنابراین چنین مذاکره ای خنده دار 
اســت و خود ترامپ هم می داند که ایران با این شروط حاضر 

به مذاکره نیست.
قنادباشــی تصریح کرد: البته دشــمن مدعی اســت که 
مــا در موضــع ضعف هســتیم و تــن به مذاکــره می دهیم 
درحالــی کــه این گونه نیســت و ایران اســلامی مســیر پر 
فراز و نشــیبی را در طول ســال های گذشــته با قدرت طی 

کرده اســت و هیچ گاه تســلیم زور و قلدری نشــده اســت.
مذاکره با آمریکا مشکلی را 

حل نمی کند
این کارشــناس مسائل بین الملل تصریح کرد: برخی فکر 
می کنند که درصورت مذاکره با آمریکا مشــکلات معیشــتی 
کشــور حل می شــود در صورتی که این گونه نیست و ما باید 
ظرفیت های کشور را در حوزه تولید به کار گیریم و با تکیه بر 

توان داخلی به حل مشکلات کشور بپردازیم.
وی اضافه کرد: خود کشور آمریکا هم مشکلاتی دارد که 
نمی تواند آنها را حل کند چه برسد به اینکه بخواهد مشکلات 
دیگر کشورها را حل کند طبق آمارها ۵۰ میلیون نفر از جمعیت 
33۸ میلیونی آمریکا زیر خط فقر زندگی می کنند و باید بدانیم 

که ترامپ امروز به مراتب ضعیف تر از ترامپ چند ســال قبل 
 اســت و نمی تواند مشکلات خود جامعه آمریکا را حل و فصل 

کند.
قنادباشــی با اشــاره به بیانات رهبر انقلاب که فرمودند: 
»مذاکره با آمریکا عاقلانه، هوشمندانه و شرافتمندانه نیست« 
گفت: دقیقا نمونه های روشنی در مورد این صحبت های رهبری 
وجود دارد آقای عرفات در قضیه فلســطین و آقای قذافی در 
موضوع هســته ای با آمریکایی ها وارد مذاکره شــدند آیا واقعا 
حرکت شان عاقلانه و شرافتمندانه بود؟ خیر ملت ها آنها را به 
عنوان خائن می شناسند بنابر این تجارب تاریخی نشان می دهد 
که در شــرایط فعلی مذاکره به نفع کشور نیست و نمی تواند 

مشکلات کشور را حل کند.

معاون اول رئیس جمهور در سومین همایش 
ملی سالانه اطلاعات ، گفت: برنامه ما این است 
که شــورای عالی ای را برای دفاع سایبری به 
طور کلی ایجاد کنیم، بحث ها و جلســاتی در 
این زمینه داشته ایم و بحث را دنبال می کنیم و 
مهم ترین راهبردمان توسعه سیستم های دفاع 

سایبری است.
عارف صبح سه شــنبه 23 بهمن در ســومین 
همایش ملی سالانه اطلاعات با عنوان »فناوری های 
نوظهور و آینده اطلاعات« که با حضور سی موسسه، 
اندیشــکده و پژوهشکده برجســته کشور در سالن 
همایش های صدا و ســیما برگزار شــد ، با تقدیر از 
حضور پرشور مردم در مراسم جشن پیروزی انقلاب 
اســلامی و همچنین تبریک اعیاد شــعبانیه گفت: 
واقعیت این است که در زمینه فناوری های نوظهور، 
نوین یا پیشرفته، کارهای برجسته و بسیار خوبی در 
کشور انجام شده اســت اما باید کارهای بزرگ تری 
صورت گیرد و برای رسیدن به این پیشرفت ها، باید 
باید انسجام و وحدت بسیاری داشته باشیم که این 

همدلی در تدوین »سند افتا« به خوبی دیده شد.
معــاون اول رئیس جمهور در ادامه گفت: ما در 
زمینه فناوری های نوین، مدت ها   پیشــتاز بودیم اما 
اکنون از آن پیشتازی فاصله گرفته ایم  ولی مسئله آن 

است که این فاصله را می توانیم جبران کنیم.
عارف با بیان اینکه پیشتازی در حوزه فناوری های 
نوین، هم برای خودمان و هم برای کشورهای اسلامی، 
همسایه و دوست مزیت است، گفت: ما در این حوزه 
چهره های برجســته  و امکانات قابل توجهی داریم و 
باید دوباره به همان جایگاه برگردیم، پیشتازی هایمان 

را حفظ کرده و ارتقا ء دهیم.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه سخنان خود 
با تبریک چهلمین سالگرد تشکیل وزارت اطلاعات 
گفت: این وزارتخانه و دانشگاه اطلاعات و امنیت ملی 
که با زحمت زیادی تشکیل شد، فرصت مناسبی را 
فراهم کرده اند تا به دور از تعصبات تشــکیلاتی و با 
جایگاه والایی که برای این وزارت قائل هستیم، برای 
ارتقاء این فناوری های نوظهور در ایران چاره اندیشی 

کنند.
در جامعه اطلاعاتی با روش حذف و منع 

جواب نمی گیریم
معاون اول رئیس جمهور در ادامه گفت: خواهشم 
از جامعه اطلاعاتی این است که ما باید روش حذف 
را کنار بگذاریم و این بحثی است که ۴۰ سال است 
آن را بیان می کنم، در جامعه اطلاعاتی و در انقلاب 
صنعتی چهارم با روش حذف و منع جواب نمی گیریم، 
ما باید با حضور مثبت و مدیریت صحیح در مسیری 

که صلاح و خیر جامعه است حرکت کنیم.
 وی تصریح کرد: تا ســال 2۰3۰ ، بر طبق آمار 
۶۰ درصد داده های جهانی توسط الگوریتم های هوش 

مصنوعی پردازش می شود و این در حالی است که ما 
هنوز نگاهی محدود به این حوزه داریم.

معــاون اول رئیس جمهور در ادامه با اشــاره به 
بازار ۶۵ میلیاردی محاســبات کوانتومی تا ســال 
2۰3۰ گفت: این یک واقعیت است که ما نمی توانیم 
به فناوری های نوظهــور ورود پیدا نکنیم ما با نگاه 

کلاسیک، امنیت نخواهیم داشت.
وی در ادامه با اشاره به اینکه خسارات ناشی از 
جرایم ســایبری تا 2۰2۵ به ده و نیم تریلیون دلار 
خواهد رسید گفت: ما اگر در این فضا به دنبال امنیت 

هستیم باید کاری بزرگ انجام دهیم.
عــارف در بخــش دیگری از ســخنان خود به 
مزیت های ایران در این حوزه و از جمله ظرفیت های 
علمی بالای متخصصان ایرانی و وضیعت مناســب 
در حوزه توســعه زیرســاخت های فناوری اطلاعات 
و امکانات موجود در کشــور اشــاره کرد و گفت ما 
بایــد از این فناوری هــا در صنایع نفت و گاز، بخش 
سلامت، کشاورزی و صنایع به خوبی استفاده کنیم 
و چالش هایی مانند مشکل آب را به خوبی مدیریت 
کنیم و در بخش های سلامت و تشخیص بیماری ها 
و داروها و همچنین در توسعه اقتصاد دیجیتال، این 

فناوری ها را به خدمت بگیریم.
معــاون اول رئیس جمهور در ادامه با اشــاره به 
حملات ســایبری، گفت: ما نباید از حمله سایبری 
بهراســیم، ما باید در برابر این حملات قوی باشیم و 
در چنین همایش هایی بررسی شود که چگونه با آنها 
برخورد کنیم و مطمئن هستم که با اقدامات منسجم 
و تقسیم کار ملی می توانیم از این چالش ها عبور کنیم 

ما در این زمینه هیچ کمبودی نداریم.
وی در ایــن همایش همچنیــن برحفظ حریم 
خصوصی افراد جامعه در فضای مجازی تاکید کرده 
و گفت: حریم خصوصی مســئله مهمی اســت که 
گاهی باعث نگرانی هموطنان ما می شود اما ما باید 
به آنها اطمینان بدهیم که امینت حریم خصوصی و 
داده های آنها حفظ می شــود و شما متخصصان این 
همایش باید به ما بگویید که چگونه باید راهبردها را 

در این مسیر طراحی کنیم.
معــاون اول رئیس جمهور در ادامه با اشــاره به 
اینکه تقویت امنیت ســایبری موضوع بسیار مهمی 
برای کشور است گفت: برنامه ما این است که شورای 
عالی ای را برای دفاع ســایبری بــه طور کلی ایجاد 
کنیم، بحث ها و جلســاتی در این زمینه داشته ایم و 
بحث را دنبال می کنیم و مهم ترین راهبردمان توسعه 

سیستم های دفاع سایبری است.
وی در ادامه تربیت نیروهای انسانی متخصص، 
ایجــاد مراکــز پاســخگویی به حوادث ســایبری، 
سیاســتگذاری جامعه و یکپارچــه و تدوین راهبرد 
ملی، ســرمایه گذاری در تحقیق و توســعه، تمرکز 
برفناوری هایــی نوین مانند هوش مصنوعی ، تدوین 

دستورالعمل های مسئولانه برای این حوزه و توسعه 
ابزارهای نظارتی پیشرفته بر مبنای اصول اخلاقی را 

از دیگر راهبردهای این حوزه عنوان کرد.
معــاون اول رئیس جمهور همچنین بر ضرورت 
تقویت دیپلماســی فنــاوری در عرصــه بین الملل 

تأکید کرد.
معاون اول رئیس جمهور در جلسه ای 

درخصوص هوش مصنوعی: پیشرفت های خوبی 
در مدت زمان روی کار آمدن دولت چهاردهم 

در حوزه هوش مصنوعی شاهد هستیم
عارف صبح سه شــنبه در جلسه ای درخصوص 
هوش مصنوعی که وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، 
دبیر هیئت دولت، رئیس سازمان اداری و استخدامی 
و مسئولان دســتگاه های مرتبط حضور داشتند، با 
اشاره به برخی چالش ها برای ورود فناوری به کشور 
در گذشته گفت: با راهبردها و حمایت های کارگشای 
مقام معظم رهبری درخصوص اولویت و ضرورت ورود 
فناوری های نوین به کشور و تبع آن در سند چشم انداز 

دیگر چالشی برای ورود فناوری به کشور نداشتیم.
معــاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: با تلاش 
دانشگاهیان و به ویژه فرهنگستان علوم در راستای 
تدوین اسناد و مقالات برای ضرورت، اهمیت و اولویت 
هوش مصنوعی این موضوع مبنای تصمیمات شورای 
عالی انقلاب فرهنگی قرار گرفت که این شورا بر اساس 
تجارب موفق گذشته همانند نانو و سایبر بر ضرورت 
کار ســتادی و تشکیل یک شــورای عالی در حوزه 
هوش مصنوعی، تمرکز، برنامه ریزی و اقدام کرد که 
در این راســتا مصوبه مهمی به تصویب اعضای شورا 
درخصوص تشکیل شورای راهبری هوش مصنوعی 
رسید و تصمیم گیری کلان در زمینه هوش مصنوعی 
در شورای عالی انقلاب فرهنگی و نهادهای ذی ربط 
بموقع انجام شد و همه اعضا بر تشکیل یک مرکزیتی 
مقتدر برای پیگیری امور مربوط به آن تأکید اساسی 

داشته اند.
عارف تاکید کرد: هوش مصنوعی ضرورتی است 
که در سالیان آینده تمام ابعاد زندگی مردم و دولت ها 
را دربرمی گیرد و درآینده بخشی وجود نخواهد داشت 

که به هوش مصنوعی متکی نباشد.
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به پیگیری های 
مکرر وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات و معاونت 
علمــی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور 
و برگزاری جلســات منظم و مکــرر برای تمرکز بر 
هوش مصنوعی خاطرنشــان کرد: با انسجام، انگیزه 
و نشــاط معاونت علمی و فناوری و سایر  دستگاه ها 
پیشــرفت های خوبی در مدت زمان روی کار آمدن 
دولــت چهاردهم در حوزه هوش مصنوعی شــاهد 

هستیم.
وی ادامــه داد: هرگونه هزینــه بر روی هوش 
مصنوعی سرمایه گذاری برای آینده کشور است و در 

کنار تشــکیل شورای راهبری هوش مصنوعی، لزوم 
ایجاد یک مرکز برای میدان داری و اجرائی این حوزه 
به ویژه در حوزه تسهیلگری در کنار سیاستگذاری ها 
دیده شــده است که باید هرچه سریع تر درخصوص 
ایجاد یک سازمان و یا ستاد در کنار شورای راهبری 

تصمیم گیری شود.
عارف با اشاره به فرآیندهای قانونی تشکیل شورا 
و یا سازمان هوش مصنوعی در کشور خاطرنشان کرد: 
موفقیت های کشور در حوزه نانو و سایبر مرهون اجماع 
بود و امروز درخصوص هوش مصنوعی نیز راهی جز 
اجماع و بهره گیری و اجرای نظرات همه دستگاه ها 

و بخش ها را نداریم.
معــاون اول رئیس جمهور ضــرورت ایجاد یک 
تشــکیلات پویا و فعال در حوزه امور اجرائی هوش 
مصنوعی با یک مســئول مشــخص و پاســخگو و 
ترکیبی از متخصصین دانشگاهی، بخش خصوصی و 
حضور وزارتخانه های امر در سطوح عالی و برجسته 
را خاطرنشان ساخت و تأکید کرد: باید امور مربوط 
به هوش مصنوعــی در یک فضای فنی و تخصصی 

پیگیری شود.
معــاون اول رئیس جمهور تأکیــد کرد: در یک 
هماهنگی و تقسیم کار ملی وظیفه هر وزارتخانه در 
حوزه هوش مصنوعی مشخص شود و کار اصلی این 
ستاد تســهیل گری و حمایت و تخصیص اعتبارات 
و حمایت هــای مالی بــه نقش آفرینان حوزه هوش 
مصنوعی اســت و در کنار آن این ستاد باید نقشی 
مهم و جدی برای نظارت بر اجرائی شدن برنامه های 

خود و شورای عالی راهبری داشته باشد.
وی در ابتدای سخنان خود با قدردانی از حضور 
پرشور مردم در راهپیمایی و جشن سالگرد پیروزی 
انقلاب اسلامی تأکید کرد: حضور مردم در صحنه با 
وجود مشــکلات و گرفتاری ها، تعهد و بار مسئولیت 
همه ارکان کشــور را برای خدمت رســانی به مردم 
ســنگین تر کرد که این چنین پــای انقلاب خود با 
همه فراز و نشیب ها ایستاده اند که امیدواریم توفیق 

خدمت رسانی به این مردم شریف را داشته باشیم.
سید ســتار  هاشــمی وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات نیز در این جلســه با اشــاره بــه اقدامات 
ایــن وزارتخانه در تقســیم کار ملی در حوزه هوش 
مصنوعی گفت: در وزارت ارتباطات جلساتی با حضور 
همه ذی نفعان درخصوص زیرساخت های حکمرانی 
هوش مصنوعــی، آموزش و پژوهش، زیرســاخت 
داده و پردازش، تولید و توســعه محصولات فناورانه، 
توسعه بازار در زیست بوم هوش مصنوعی و ترویج و 

فرهنگ سازی در این حوزه برگزار شده است.
همچنین در این جلســه گزارشــی از برگزاری 
جلســات منظم درخصوص بررسی تشکیل شورای 
راهبری هوش مصنوعی و همچنین ســتاد یا مرکز 

هوش مصنوعی ارائه شود.

سعید مستغاثی
چهل و ســومین جشــنواره فیلم فجر همزمان با جشن های 22 بهمن به پایان راه خود 
رســید و جوایز برگزیدگان ، دوشنبه در ســالن اصلی برج میلاد تقسیم گردید. جشنواره ای 
کــه بــه دلیل تغییر ناگهانی دولت و حضور رئیس جمهوری و وزیر جدید فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی، به گونه ای پیش بینی نشده و برخلاف برنامه ریزی هایی که از پایان جشنواره چهل 
و دوم صورت گرفته بود، تحت سرپرستی مدیران و متولیان جدیدی قرار گرفت و از همان 

ابتدای شکل گیری، عجولانه و ناپخته جلوه کرد. 
هنوز رئیس جدید ســازمان سینمایی بر روی صندلی تازه خود ، جا به جا نشده بود که 
بدون هیچ تاملی ، بخش بین الملل را از جشنواره اصلی جدا کرد و وعده داد در زمان دیگری 
برگزار خواهد شد! انگار که این جدایی و پیوستن بخش بین الملل و بخش داخلی به صورت 
یک کَل کَل دیرین مابین دو گروه در این ســینما درآمده که آن یکی هنوز نیامده، این دو 
بخش را می چســباند و این یکی جدا می کند، بدون آنکه به محتوی و موضوع آن فکر شود 

و اینکه بخش بین الملل جدا یا پیوسته، قرار است چه باری از فرهنگ انقلاب را بردارد؟ 
هنوز رئیس جدید سازمان سینمایی، جاگیر نشده بود که دبیر جدیدی برای جشنواره 
فیلم فجر تعیین کرد، در حالی که شش ماه پیش از آن، از سوی وزیر وقت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی، دبیر چهل و سومین جشنواره فیلم فجر مشخص شده و کارش را آغاز کرده بود! 

اما این مانع نشد که دبیر جدید جشنواره تعیین شود و بدون هیچ جلسه معارفه یا تقدیر 
و تشــکر از دبیر قبلی ، تیم جدید کارشــان را آغاز کنند ، در حالی که تنها دو ماه و اندی به 
آغاز جشنواره فیلم فجر مانده بود! و این زمان برای تدارک و مهیا کردن جشنواره ای بزرگ 

و ملی در سطح جشنواره فیلم فجر حقیقتا اندک بود.
هیئت سیاستگذار بر سر سفره آماده

اما دبیر جشــنواره هیئت عریض و طویلی از مدیران ســابق و اسبق و اسبق تر سینمای 
کشور، تحت عنوان »شورای سیاستگذاری چهل و سومین جشنواره فیلم فجر«تشکیل داد ، 
در حالی که زمان کافی حتی برای اجرای کار باقی نمانده بود، چه برســد به سیاستگذاری 
و بحث هــای درباره آن که ماهها به طول می انجامــد. ضمن اینکه بار بر زمین مانده ای هم 
باقی نبود و همه فیلم ها از شــورای پروانه ســاخت قبلی، مجوز تولید دریافت کرده و اینک 

آماده نمایش بودند! 
بــه هر حال هیئت انتخابی برای برگزیدن فیلم های مورد نظر از میان همان آثار آماده 
شده ، شروع به کار کرد و 32 فیلم داستانی و ۴ انیمیشن را در بخش سودای سیمرغ جای 
داد که رقم بی ســابقه ای بود و علی رغم حضور فیلمســازان جوان در بین انتخاب شدگان، 
بخش معمول فیلم اولی ها موســوم به »نگاه نو« هم با سودای سیمرغ در یک کیسه ریخته 

شدند تا داوری غیر استاندارد جشنواره فیلم فجر، این بار غیر استانداردتر شود!!
یک پوستر ناقص الخلقه

ادامه کار جشنواره با ارائه زود هنگام اما ناامید کننده پوستر اصلی جشنواره وارد مرحله 
جدیدی شد که انتقاد و اعتراض بسیاری از اهل رسانه و هنرمندان و سینماگران را برانگیخت. 
تصویــری ناقــص الخلقه از کاراکتر ماندگار فیلم »مــادر« مرحوم علی حاتمی که صورت و 
دست هایش دفرمه و بوتاکسی بودند. دبیر جشنواره قول اصلاح داد اما خبری از اصلاح نشد!
جشنواره با یک هیئت داوران هفت نفره )که به ۶ نفر تقلیل پیدا کرد( کارش را شروع 
کرد. هیئت داورانی که قرار بود از میان 3۶ فیلم در ۱7 رشته، برگزیدگانش را انتخاب نماید، 

آنچه در هیچ جشنواره استاندارد و غیر استانداردی در دنیا و تاریخ سینما سابقه ندارد!!
ســالن اصلی برج میلاد به نمایش فیلم ها برای رسانه ها اختصاص یافت که اساسا برای 
چنین امری ساخته نشده و از همین روی تا روز آخر ، اغلب حاضران در این مرکز از کیفیت 
صــدای فیلم ها ناراضی بودند. کیفیت ارائه خدمــات و پذیرایی نیز نامطلوب بود که صدای 
اغلب اهالی رسانه را درآورد. ضمن اینکه اساسا نیاز نیست برای خبرنگاران و رسانه ها چنین 
هزینه ای به گردن جشــنواره بیفتد که این هم تقریبا در میان جشــنواره های دنیا بی سابقه 
است ، ولی به هر حال اگر هزینه ای هم می شود، چه بهتر که برای کیفیت بهتر استفاده شود.

چشمان کاملا بسته 
در مبانی جنگ روانی آمده اســت وقتی دروغ و تحریفی در میان عام جاری شــود، در 
اثر تکرار ولو بدون ســند و مدرک، کم کم آن دروغ و تحریف ملکه اذهان شــده و به صورت 
گزاره ای درست جلوه می کند. چنین موردی در مورد موضع فیلم های کمدی و نسبت آن با 
آثار به اصطلاح اجتماعی در دوران سینمایی دولت سیزدهم باب شد. بارها و بارها به دروغ 
گفته شــد که ســینمای آن دوران فقط از فیلم های کمدی حمایت کرد تا آثار به اصطلاح 
اجتماعی را محدود ســازد. این در حالی بود که از 3۰۰ فیلمنامه تصویبی دوران ذکر شده 
تنهــا 3۰ فیلم یعنی ۱۰ درصد کمدی بودند و بقیه متعلق به دیگر گونه های ســینمایی از 

جمله سینمای به اصطلاح اجتماعی تعلق داشتند. 
در همین جشــنواره فیلم فجر چهل و ســوم، تنها ۴ فیلم کمدی به چشــم خورد، در 
حالی که نیمی از آثار حاضر در بخش سودای سیمرغ، فیلم هایی بودند که آنها را اجتماعی 
می خوانند. ولی بازهم راه و بی راه و حتی در مراسم اختتامیه جشنواره، برخی افراد از جمله 
از اعضای هیئت داوری بازهم دروغ فوق را تکرار کردند و چشمشان به خیل آثار به اصطلاح 

اجتماعی در همین جشنواره بسته ماند!
اشتباهات فاحش هیئت داوران

اما همچنان که گفته شد، یک هیئت داوری ۶ نفره غیر تخصصی در یک اقدام بی سابقه 
می بایست، 3۶ فیلم را در ۱۸ رشته و شاخه هنری و فنی قضاوت می کردند. آن هم با حداکثر 

یک یا دوبار دیدن فیلم های مربوطه!
طبعــا یک تدوینگر یا فیلمبردار یا مدیر اســبق رســانه ملی و یا ســینمایی نویس و... 
نمی توانند در این فرصت محدود و از میان این تعداد زیاد فیلم و تعدد شاخه های سینمایی 
و عدم تخصص در بســیاری از آنها مانند صدا و جلوه های ویژه و موسیقی و طراحی صحنه 

و چهره پردازی و... قضاوت درست و دقیقی داشته باشند.
چنان که اگر در برخی مراسم سینمایی دنیا، درباره ۱7-۱۸ شاخه هنری و فنی سینما، 
داوری می شود، این داوری در یک آکادمی مثلا ۸۰۰۰ نفره انجام شده و هر یک از رشته های 
تخصصی در شاخه مخصوص خود مورد داوری قرار گرفته و نامزدهای آن معرفی می شوند. 
در هیچ جشــنواره ای در دنیا که 2۰-3۰ فیلم در بخش مسابقه اش حضور دارند و ۶-7 نفر 
داور، برای آنها قضاوت می کنند، این تعداد رشــته هنری/فنی مورد بررســی قرار نگرفته و 
در نهایت در ۵-۶ رشــته اصلی داوری صورت می گیرد. )فیلم و کارگردانی و فیلمنامه و دو 

بازیگری زن و مرد و یک جایزه ویژه هیئت داوران(
از همین روی بازهم نتایج داوری جشــنواره چهل و سوم مملو از اشتباهات فاحش بود. 
اگرچه شخصا بر این باورم به هر حال هر هیئت داوری ممکن است انتخاب ها و برگزیدگانی 

داشته باشد که مثلا هیئت داوری دیگری، آنها را نپسندند و برعکس. 
اما به هر حال در ســینما مانند هر فن و هنری، یک ســری اصول پایه ای و اســتاندارد 
وجود دارد که نمی شــود همه پارامترها را تنها در ســلیقه خلاصه نمود و برخی گاف ها هم 

خیلی تابلو به نظر می رسد.
دانش آموزان نمره 10 با جوایز رنگارنگ

مثلا چگونه می شود یک فیلم در هیچ یک از رشته های اصلی مانند کارگردانی و فیلمنامه 
و فیلمبرداری و تدوین و موسیقی و بازیگری و... هیچ جایزه ای نگرفته باشد و ناگهان به عنوان 
بهترین فیلم جشــنواره انتخاب شود؟! آنچه که برای فیلم »زیبا صدایم کن« به کارگردانی 
رســول صدر عاملی و با سرمایه گذاری کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان اتفاق افتاد! 

مانند این است که یک دانش آموز همه نمره هایش ۱۰-۱2 باشد ولی معدل 2۰ بگیرد!!
یا فیلم دیگری که اصلا در هیچ یک از ۱7 رشته حتی نامزد دریافت جایزه هم نبوده ولی 
ناگهان سیمرغ بلورین بهترین فیلم از نگاه تماشاگران را گرفت! آنچه برای فیلم »پیشمرگ« 
 )علــی غفــاری( روی داد!! یعنی آراء داوران با نظــرات مردمی به کلی متفاوت بوده و حتی 

یک نقطه مشترک هم ندارند؟!!
 مگــر می شــود فیلم هایی ماننــد »خدای جنگ« )حســین دارابی( و »ناتوردشــت«
)محمدرضا خردمندان( که به هر حال از ســر و شــکل قابل قبول و استانداردی برخوردار 
بوده، هر دو فیلم در زمره انتخاب های مردمی بودند، هر دو فیلم ســیمرغ بلورین نگاه ملی 
را گرفتند، هر دو از ســوی منتقدین امتیازهای بالایی داشــتند اما به جز یکی دو مورد، در 
هیچیک از رشته های اصلی حتی نامزد دریافت جایزه نبودند؟! یعنی در این جا نه تنها مردم 
و منتقدین بلکه اعطا کنندگان سیمرغ جایزه ملی نیز، هیچ نقطه اشتراکی با نظرات هیئت 

داوران نداشتند!!
مگر می شود فیلم ضعیفی مثل »گوزن های اتوبان« که قریب به اتفاق مردم و منتقدان آن 
را قابل تماشا ندانستند، در 7-۸ رشته اصلی از جمله بهترین فیلم و کارگردانی و فیلمنامه، 

نامزد دریافت سیمرغ بلورین شود؟! 
مگر می شود فیلمی مانند »سونسوز« که تنها در یکی از هفده رشته توسط هیئت داوران 
نامزد دریافت جایزه شــد )که آن هم دریافت نکرد( آنگاه جایزه ویژه همان هیئت داوران را 
بگیرد؟! یعنی چنین فیلمی که ویژه ترین جایزه داوری را گرفته از نگاه همان داوران لیاقت 

نداشته حتی در چند رشته اصلی نامزد دریافت جایزه شود؟!
به هر حال جشــنواره چهل و ســوم فیلم فجر نیز با همه زیر و بم و کاستی هایش، تمام 
شد و روسیاهی ها به ذغال ماند!! امیدواریم لااقل آن هیئت سیاستگذاری حجیم که نتوانست 
برای این جشنواره سیاستی وضع کند لااقل برای جشنواره سال آینده، سیاست هایی بیندیشد 
تا دیگر در اجرا و برگزاری و داوری جشنواره فیلم فجر شاهد این فجایع سینمایی نباشیم.

چهل و سومین جشنواره فیلم فجر - ۹

مدیریت شتابزده
 جشنواره پرحفره و جوایز پرت

درمکتب امام

از شرّ محمدرضا خلاص شدیم اما از شرّ غرب زدگان؛ نه!
ما از شرّ رضاخان و محمدرضا خلاص شدیم، لکن از شرّ تربیت یافتگان غرب و شرق به این  
زودی ها نجات نخواهیم یافت. اینان برپا دارندگان سلطه ابر قدرت ها هستند و سرسپردگانی 
می باشند که با هیچ منطقی خلع سلاح نمی شوند، و هم اکنون با تمام ورشکستگی ها دست 

از توطئه علیه جمهوری اسلامی و شکستن این سدّ عظیم الهی برنمی دارند.
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